
“Viața îți aparține!”
27 mai 2016 11:24

Joi,  26  mai  2016,  în  sala
Amfiteatru, într-o atmosferă de
sărbătoare,  elevii  Liceului
Tehnologic  “Ion  Bănescu”  au
celebrat  VIAȚA,  pledând  pentru
valorile și frumusețile ei. Sub
sloganul “Viața are gust și fără
droguri!”  s-a  desfășurat
activitatea  “Viața  îți

aparține!”, coordonată de profesorii Alina Gabriela Băiașu  și
Roxana  Violeta  Vasilescu,  activitate  preliminară  jurizării
lucrărilor înscrise la concursul cu același nume din cadrul
proiectului educațional “Alege viața!” aprobat în Calendarul
Activităților Educative Regionale la poziția 642.

Elevi ai liceului au dansat, au cântat, au recitat, au făcut
joc  de  rol,  au  prezentat   în  fața  auditoriului  materiale
educative (desene, colaje, afișe etc.), exprimându-și opiniile
și atitudinile și transmițând mesaje pozitive în favoarea unei
vieți sănătoase, fără tutun, alcool și alte droguri.

La activitate au fost invitați reprezentanți ai Asociației
Părinților  “G.S.I.  Bănescu”,  Poliției  Mangalia,  Centrului
Medical  “Stare  Bună”  Mangalia,  Centrului  de  Prevenire,
Evaluare  și  Consiliere  Antidrog  Constanța,  parteneri  ai
liceului în cadrul proiectului educațional, fapt care arată că
este necesară coperarea reală, eficientă și constantă între
instituții  dat  fiind  caracterul  dinamic  și  complex  al
fenomenului   consumului  de  droguri.

Pe parcursul lunilor noiembrie – martie 2016 au fost derulate
de  membrii  echipei  proiectului  “Alege  viața!”  (profesorii
Băiașu  Alina,  Vasilescu  Roxana,  Mihalache  Corina,  Serea
Nicoleta, Barabaș Virginica, Prențu Angelica, Chiscop Daniela,
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Șargu  Rodica)  activitățile  de  informare,  educare  și
conștientizare  a  adolescenților  cu  privire  la  problematica
consumului de droguri, respectiv: “Informează-te!”, “Deschide
ochii!”,  “Jocul  –  alegerea  corectă”,  activități  care  au
contribuit la determinarea elevilor să fie responsabili, să
facă alegeri corecte, să practice comportamente sanogene.

 

Primarul Nicolae Iustin Urdea
a  obținut  finanțare  de  1
milion  de  euro  pentru  două
proiecte de interes la 2 Mai
și Limanu
27 mai 2016 11:24
După ce a făcut demersuri care
au  durat  mai  bine  de  1  an,
edilul comunei Limanu,

Nicolae Iustin Urdea se poate lăuda că eforturile sale au dat
roade. Recent, prin Ministerul Agriculturii, Uniunea Europeană
va finanța derularea a două proiecte de interes local. ”Este
vorba  despre  renovarea,  modernizarea  și  dotarea  Căminului
Cultural din 2 Mai, pentru care se vor aloca 500.000 de euro.
Cel de al doilea proiect aprobat are în vedere înființarea
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unei  grădinițe  cu  program  prelungit  în  comuna  Limanu,
investiție pentru care vom primi tot 500.000 de euro. Această
instituție  de  învățământ  este  necesară,  întrucât  părinții
fiind la muncă până seara târziu, nu au cum să-i supravegheze
pe copii și nici să-i ajute la teme. Suntem primii din țară
cărora ne-au fost selectate și aprobate aceste proiecte la
care am lucrat foarte mult pentru întocmirea documentației
necesare. Pentru ambele lucrări, contractul îl voi semna după
data  de  6  iunie,  pentru  a  nu  se  interpreta  electoral.
Săptămâna viitoare se va desfășura licitație publică pentru
programul de asfaltare a drumurilor din Limanu, 2 Mai și Vama
Veche. Investiția se ridică la valoarea de 800.000 de euro,
bani ce vor fi alocați de la bugetul local. În perioada iulie
– august, vom depune documentația necesară asfaltării unor
drumuri exclusiv din comuna Limanu, proiect în valoare de 1
milion de euro. De asemenea, se vor continua lucrările de
canalizare la Limanu, dar și demersurile pentru avizare a
proiectului de racordare a localităților la rețeaua de gaze
naturale”, a declarat pentru ”Ediția de Sud”, primarul Nicolae
Iustin Urdea.

Paralel  cu  aceste  lucrări,  care  vizează  îmbunătățirea
infrastructurii, edilul comunei Limanu se pregătește intens
pentru sezonul estival 2016. În perioada imediat următoare,
mai precis la începutul lunii iunie, se va realiza și monta o
instalație de iluminat public în Vama Veche, în zona adiacentă
plajei. ”Aceste lucrări se impun, întrucât există foarte multe
corturi, dar și căi de acces care nu sunt luminate. Investiția
va costa 200.000 de euro, bani ce vor fi alocați din bugetul
local”, a mai spus primarul comunei Limanu.



A XII-a ediţie a concursului
„Micii Sanitari”
27 mai 2016 11:24

La Casa de Cultură din Mangalia a avut loc,
ieri,  faza  locală  a  concursului  „Micii
Sanitari”, eveniment aflat la cea de a XII-a
ediţie şi organizat de Grădiniţa nr. 7 din
localitate. S-au înscris în cursa pentru cei
mai buni sanitari de vârstă preşcolară copii
de la toate grădiniţele din localitate: opt
echipaje  a  câte  şase  micuţi.  Aceştia  au
reuşit să uimească asistenţa cu bogata lor
experienţă practică, dar şi cu cunoştinţele
teoretice.  La  finalul  concursului,  care  a
durat  câteva  ore  bune,  cei  mici  au  fost

răsplătiţi  cu  daruri  din  partea  sponsorilor,  constând  în
dulciuri şi diplome. Juriul care a evaluat prestaţia copiilor
a fost compus din psiholog Carmen Lungu, dr. Laura Cîrlan şi
comisar  şef  George  Iordănescu,  de  la  Comisariatul  pentru
Societate Civilă Constanţa.

Preşedintele Organizaţiei Crucea Roşie, filiala Mangalia şi
director al Grădiniţei nr.3, prof. Gela Ivaşcu, a ţinut să
felicite  organizatorii  acestei  ediţii  a  Micilor  Sanitari,
adăugând  că,  pe  parcursul  celor  12  ani  scurşi,  cerinţele
concursului au crescut, proporţional cu cunoştinţele acumulate
de copii: “Noi, Grădiniţa nr. 3 Mangalia, suntem iniţiatorii
concursului în România. Cu doisprezece ani în urmă, dr. Laura
Condur,  alături  de  directorul  instituţiei  de  învăţământ,
Georgeta  Jităraşu,  au  gândit  un  concurs  prin  care  să
implementeze celor mici reguli de prim ajutor. La fiecare
ediţie,concursul  a  fost  îmbunătăţit.  Astăzi,  copiii  sunt
capabili să acorde primul ajutor mai bine decât mulţi dintre
adulţi, de la o banală înţepătură de viespe la o fractură de
membru.  Este  o  muncă  titanică  a  cadrelor  didactice  să
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reuşească să înveţe un copil de cinci ani să cunoască reguli
şi norme, dar şi situaţii de urgenţă cărora să le poată face
faţă”, ne-a declarat prof. Gela Ivaşcu.

„Inimioare, inimioare ….”, la
Liceul Teoretic „Callatis”
27 mai 2016 11:24
În perioada noiembrie 2015- mai 2016,  24 de elevi din clasa a
II a A de la  Liceul Teoretic „Callatis”  au participat la
proiectul  regional  „Inimioare,  inimioare  ….”  Proiectul  de
consiliere educaţională este implementat de Centrul Judeţean
de Resurse și Asistenţă Educaţională Constanţa, în parteneriat
cu 51 de unităţi școlare din 6 judeţe din tară.

Scopul  proiectului  a  constat  în  dezvoltarea  competenţelor
emoţionale ale elevilor prin abilitarea lor de a se adapta
atât la propriile emoţii cât şi la emoţiile celorlalţi, pentru
îmbunătăţirea climatului educativ în unitatea şcolară.

În Liceul Teoretic Callatis, proiectul a fost coordonat de
profesor  psiholog  Carmen  Faliboga  în  echipă  cu  profesorul
pentru învăţământ primar Georgeta Lungu.

În luna iunie 2016, la sediul CJRAE Constanţa, beneficiarii
proiectului vor participa cu 4 lucrări la expoziţia judeţeană
„Inimioare,  Inimioare…”,  parte  integrantă  din  concursul  cu
acelaşi titlu.

”Prin  activităţile  derulate,  copiii  au  învăţat  să
conştientizeze trăile emoţionale proprii, să înţeleagă cauzele
şi consecinţele emoţiilor, să utilizeze strategii de reglare
emoţională adecvate vârstei”, ne-a declarat prsiholog Carmen
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Faliboga, coordonatorul proiectului.

RAJA inaugurează la Medgidia
o stație nouă de epurare
27 mai 2016 11:24
 

Urmare eforturilor noastre susținute permanent de Ministerul
Fondurilor  Europene,   Consiliul  Județean  Constanţa  și
autoritățile  locale,  cu  onoare  vă  aducem  la  cunoștință
finalizarea  investiției  “Retehnologizarea  și  introducerea
treptei de epurare avansată la stația de epurare – localitatea
Medgidia”  judeţul  Constanţa,  unul  dintre  obiectivele
Proiectului  „Reabilitarea  şi  modernizarea  sistemului  de
alimentare  cu  apă  şi  canalizare  în  regiunea  Constanţa  şi
Ialomiţa”.

În acest context, va avea loc o ceremonie de inaugurare a
investiției  menționate, eveniment care marchează o nouă etapă
de progres tehnologic, de ridicare a calității serviciilor
către  comunitățile  din  zonă,  premise  menite  să  asigure  o
dezvoltare durabilă în domeniul nostru de activitate.
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După ce a pierdut la prima
instanţă,  Mangalia  a
strămutat  dosarul  de
grăniţuire  cu  Limanu  la
Ploieşti
27 mai 2016 11:24
Primăria Mangalia a obținut în instanța la ICCJ strămutarea
procesului de grănițuire cu comuna Limanu, de la Curtea de
Apel Constanța la Curtea de Apel Ploiești. Astfel, în dosarul
nr. 1548/1/2016, instanța supremă din România a stabilit că
judecătorii  constănțeni  ar  putea,  în  faza  de  recurs,  să
pronunțe o hotărâre care să aducă prejudicii nejustificate
municipiului  Mangalia,  pe  fondul  unor  presiuni  publice  și
mediatice.  În  acest  context,  dosarul  va  fi  judecat,  în
continuare, de Curtea de Apel Ploiești, imediat ce instanța
similară din Constanța va trimite întreaga documentație noului
complet investit cu judecarea cauzei. Reamintim că în dosarul
respectiv Primăria Mangalia dorește menținerea în patrimoniul
orașului a două suprafețe de teren de la marginea Șantierului
DMHI, în suprafață de aproximativ 23 ha. Precizăm că întreaga
suprafață de teren pe care își desfășoară activitatea DMHI a
rămas în patrimoniul Mangaliei, după ce instanța de judecată a
respins cererea comunei Limanu de trecere a Șantierului Naval
pe teritoriul acestei localități. Pe suprafețele rămase în
litigiu există un doc uscat, exceptat de la plata taxelor și
impozitelor locale, precum și depozite de pământ depus de-a
lungul timpului, la malul mării.
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Distracţia estivală s-a mutat
în nordul litoralului!
27 mai 2016 11:24
Odata  cu  deschiderea  oficiala  a  sezonului  estival  2016,
calendarul de evenimente al Asociatie Litoral – Delta Dunarii
continua seria de festivaluri, competitii sportive, evenimente
culturale, activitati civice.

Constanta  si  Mamaia  au  gazduit  in  luna  mai  Campionatul
National de Taekwondo WTF, Festivalul Pestelui si Fructelor de
Mare, Festivalul Scoicilor, Festivalul Pestelui Durabil,

Astazi,  Primaria  Constanta,  Federatia  Romana  de  Sah,  in
parteneriat cu Asociatia Litoral – Delta Dunarii si campionul
mondial Anatoly Karpov, invitat de onoare al Federatiei de
Sah, deschid oficial Campionatul European Individual de Sah
Feminin, care se va desfasura in perioada 26 mai – 8 iunie, in
Mamaia, cu aproximativ 150 de participante din peste 27 de
tari.

Weekendul se anunta unul incarcat, cu multe activitati si
evenimente pentru turistii care vor fi pe litoral, dar si
pentru  constanteni,  care  se  pregatesc  sa  intre  in  Cartea
Recordurilor, odata cu cel mai mare dans Sirtaki, organizat de
catre Comunitatea Elena Elpis Constanta, unde peste 5600 de
participanti se vor uni pentru a oferi un spectacol unic si
inedit  in  Constanta,  pe  plaja  Modern,  sambata,  28  mai,
incepand cu ora 19:00.

Cluburile din Mamaia si Satul de Vacanta si-au anuntat deja
petrecerile,  invitatii  speciali  si  surprizele  cu  care  ii
asteapta pe turisti si constanteni, unele dintre ele chiar
pregatind seri tematice grecesti la care ii asteapta dupa
victorie pe participantii care sunt gata sa doboare un record
la Sirtaki.
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Sambata,  turistii  si  constantenii  pot  relua  plimbarile  si
experientele  cu  Telegondola  din  Mamaia,  cand  aceasta  isi
redeschide oficial usile catre public.

Duminica, toata atentia este indreptata spre cei mici, cu
prilejul Zilei Internationale a Copilului.

Asociatia Litoral – Delta Dunarii organizeaza pentru acestia
un eveniment de neuitat, “Aventura in Lumea Povestilor”, o
intalnire  cu  personajele  Disney  preferate  din  desenele
animate, in Satul de Vacanta Mamaia, duminica 29 mai, ora
16:00.

“Inca de la sfarsitul lunii aprilie, Mamaia si Constanta au
dat  startul  evenimentelor  sezonului  estival  2016.  Fiecare
inceput al verii este o noua provocare si din nou, o misiune
importanta de promovare si atragere a turistilor pe litoralul
romanesc, in Constanta si in Delta Dunarii. Calendarul de
evenimente  include  activitati  si  competitii  care  sunt
targetate  sa  implice  toate  tipurile  de  public,  sa  ofere
turistilor si constantenilor posibilitatea de a participa la
festivaluri  muzicale,  culturale,  competitii  sportive  si
gastronomice,  iar seara, sa guste distractia din cluburile,
care le stau la dispozitie cu petreceri tematice si muzica
pentru toate gusturile.

In Mamaia, astazi incepe Campionatul European de Sah Feminin,
cu  Anatoly  Karpov  ca  invitat  special,  urmeaza  „Lumea
Povestilor Disney” la Luna Park, eveniment organizat de catre
Asociatia Litoral – Delta Dunarii, in premiera, in Satul de
Vacanta,  pentru  1  Iunie,  apoi  un  Sirtaki  de  Cartea
Recordurilor la Constanta. Continuam cu Seawolves Bike Fest in
Mamaia Nord Navodari ( editia a VIII-a), Raliul Deltei, Zilele
Euphoriei la Eforie, Aeromania de 10 Ani la Aerodromul Tuzla,
Mamaia  Color  Run,   Tenis  Feminin,  Mamaia  Strongman,
festivaluri muzicale, Zilele Marinei Romane pe tot Litoralul,
Festivalul Antic Tomis si Parada Antica, Mamaia Romantica si
incheiem cu un Campionat Mondial de Bob pe roti la Mamaia.”



Declara Corina Martin, Presedinte Asociatia Litoral – Delta
Dunarii.

Primarul  Radu  a  transformat
un oraș plin cu flori într-un
maidan  ticsit  cu  bolovani,
buruieni și gazon uscat
27 mai 2016 11:24

La  câteva  luni  după  ce  și-a
început  mandatul  controversat
(de ce controversat? Pentru că
nu  a  fost  câștigat  cu  forțele
proprii, ci cu ajutorul dat de
BEC,  ce  a  dispus  reluarea
alegerilor, dar și cu ajutorul
fostului  edil  Tusac,  ce  s-a
retras  din  cursa  electorală

înaintea  celui  de  al  doilea  tur  de  scutin.  Din  păcate,
procesul  prin  care  s-a  contestat  decizia  de  reluare  a
alegerilor, pentru care ne-a râs o țară întreagă, nu a scos la
iveală dacă acele contestații formulate de către PNL, ce au
vizat votarea după expirarea intervalului orar stabilit de
lege, au fost întemeiate, întrucât nu s-a judecat pe fond, ci
pe  excepții,  competențe  etc.),  edilul  Radu  s-a  gândit  că
trebuie să se apuce de treabă. Ce să facă, de unde să înceapă?
Să demareze programul de asfaltare a străzilor? Nu, este prea
devreme în 2012, iar oamenii au memoria scurtă. Să reabiliteze
și modernizeze Casa de Cultură, ca să nu ajungă în situația
actuală în care plouă pe scenă, iar zidurile clădirii sunt
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serios avariate? Nu, cultura nu este atât de interesantă. Să
doteze unitățile de învățământ, să construiască săli de sport,
să nu se închidă şcoala de la Neptun, să ridice un after-
school,  să mansardeze Școala nr. 5? Nu, pentru că directorii
fac politică.

Și atunci, i-a venit ideea să mutileze fața Mangaliei, prin
smulgerea trandafirilor și lalelor, distrugerea aranjamentelor
florale făcute de locatari în fața blocurilor, să schilodească
sau să taie de tot copacii, și să planteze gazon pe care nu l-
a mai îngrijit nimeni. Să le luăm pe rând.

Toaletarea haotică și retezarea copacilor s-au făcut în mai
multe etape de către o societate despre care s-a scris aproape
un roman. Singurele mențiuni ar fi acelea că își are sediul în
Eforie și că a început să funcționeze fix atunci când trebuia,
adică la începutul anului 2013. Zeci de copaci sănătoși au
fost culcați la pământ, iar în locul lor nu s-a mai plantat
nimic. Au dispărut tei, castani, nuci sănătoși care au avut
nevoie de zeci de ani să crească, dar care nu au impresionat
echipele  trimise  să-i  radă  de  pe  fața  pământului,  fiind
doborâți în câteva minute. Alte câteva zeci s-au uscat în urma
ciuntirii exagerate, mai precis după ce li s-a dat forma unor
praștii.

Echipele societății s-au mutat ulterior
în  cartierele  de  blocuri,  unde  au
distrus  toate  grădinile  pe  care
cetățenii  le-au  amenajat  și  îngrijit
zilnic. La vederea muncitorilor, unii
locatari mai curajoși au putut să se
impună  și  au  rămas  cu  florile  și
arbuștii  neatinși,  alții  au  cedat  de
teamă să nu fie amendați de polițiștii
locali, trimiși în zonă tocmai pentru a
nu  exista  rebeli  care  să  le  strice
planurile celor de la Perfect Tree. Așa

se face că pentru aceaastă societate, copacul perfect (Perfect
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Tree) este cel care nu există, tocmai de aceea ne-a lăsat fără
arbori, gard viu care oprea noxele autoturismelor, și fără
multitudinea  de  flori  ce  înfrumusețau  Mangalia.  Ulterior,
acțiunea de decimare a spațiilor verzi s-a mutat în sensul
giratoriu. Aici, au fost scoase fără milă și fără vreun regret
lalelele  și  trandafirii  care  ofereau  zonei  un  aspect
civilizat, firesc până la urmă. Locul acestora a fost luat de
o construcție curioasă, pentru care s-au cheltuit bani grei și
de care nimeni nu avea nevoie, pentru că nu era o urgență
pentru oraș.

 

Bălăriile, raiul căpușelor, gunoaiele, raiul șobolanilor 

 

În locul florilor și al copacilor a fost plantat gazon, ce nu
a fost udat periodic, motiv pentru care în timpul verii a fost
uscat. Au apărut și justificările edilului. Ba că nu există un
sistem de irigații, dar că va face unul ultraperformant, ba că
nu există presiune la apă. Mai rămânea să dea vina pe Doamne-
Doamne că nu trimite din cer ploi mai des…

Criticile ce i-au fost aduse pe tema spațiilor verzi l-au
înfuriat teribil pe primarul Radu care a ripostat folosindu-se
de acuze și amenințări, după cum îi este obiceiul. Apoi ne-a
tot cântat refrenul cu pisicile moarte și șerpii care se aflau
în  gardul  viu.  Este  adevărat,  în  zonele  unde  acesta  era
inestetic se impunea scoaterea lui, dar, în același timp,
trebuia plantat altul în loc. Lucru care nu s-a întâmplat,
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astfel  că  fostele  grădini  din  fața  blocurilor  au  devenit
locuri dezolante cu pământ în loc de flori sau gazon uscat și
netăiat.

Aceeași societate nu s-a sinchisit din 2013 până în prezent să
tundă iarba din oraș și stațiuni, fiind lăsată să ajungă la
înălțimi considerabile ce pot ascunde cu succes și un urs (în
unele zone stând în două labe), nu doar o pisică sau un șarpe.
S-a  ajuns  ca  stațiunile  și  multe  străzi  din  oraș  să  fie
sufocate  de  bălării,  iar  leagănele  și  toboganele  dintre
blocuri să fie aproape acoperite de acestea.

Pe lângă aspectul inestetic, de cătun abandonat, bălăriile mai
aduc Mangaliei și alte neplăceri atât cetățenilor, cât și
animalelor de companie. Asistăm, în prezent, la o invazie de
căpușe pe care nimeni nu le-a stârpit, deoarece nu s-a făcut
dezinsecție,  probabil,  ar  spune,  edilul,  fiindcă  nu  i-au
aprobat consilierii cei răi banii necesari. Mai grav este că
în  unele  cartiere,  unde  există  depozite  de  gunoaie
dezorganizate, au apărut șobolanii care își mai fac veacul și
în apropierea ghenelor de gunoi, cum ar fi, de exemplu, zona
blocurilor situate pe strada Portului.

Pe  lângă  gazon  și  buruieni,  există  o  preferință  pentru
bolovani.  Aceștia  pot  fi  admirați  în  parcul  betonat  Ever
Green, dar și în cel din fața Sanatoriului Balnear. În schimb,
florile și copacii produc alergie, iritare și mulți nervi
autorităților.

Tocmai  din  cauza  acestei
situații, auzim tot mai des de
la turiști, dar și de la oamenii
care revin acasă din alte țări
unde  muncesc  faptul  că  în
ultimii ani Mangalia arată din
ce ce în ce mai urât, că nu mai
are  acel  aer  primitor  și  nici
acea culoare de odinioară.
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Uluitor este faptul că cei care au adus-o în această stare,
își doresc să o mai strângă în chingi încă patru ani de-acum
înainte, ca o ambiție sadică de a o vedea sluțită complet.

Apa livrată de RAJA Constanţa
respectă  toate  normele  de
calitate şi potabilitate
27 mai 2016 11:24
În ultimele zile, în anumite zone ale județului Constanța au
apărut  tot  felul  de  zvonuri  legate  de  ploile  din  ultima
perioadă, ploi care ar afecta calitatea apei livrată de RAJA
Constanța. Având în vedere aceste false afirmații, SC RAJA SA
aduce la cunoștința abonaților următoarele:

S.C.  RAJA  S.A.  Constanţa  a  acordat  şi  acordă  în
permanenţă  o  atenţie  maximă  problemelor  de  sănătate
publică. Ca atare, monitorizarea şi menţinerea calităţii
apei potabile sunt necesităţi primordiale, pe care se
bazează  întreaga  activitate  a  societăţii.  În  aceste
condiţii,  la  nivelul  RAJA  Constanţa  funcţionează  o
Direcție  de  Calitate,  ai  cărei  reprezentanţi
monitorizează şi analizează indicatorii chimici, fizici
şi  bacteriologici  ai  apei,  indicatori  care  atestă
potabilitatea  finală  a  apei  livrate.  Analizele  de
potabilitate  se  fac  în  permanenţă,  în  laboratoare
acreditate RENAR, iar zilnic se fac raportări cu toate
rezultatele analizelor. În plus, pentru o monitorizare
cât  mai  exactă  a  calității  apei  potabile  livrate
abonaților, între RAJA Constanţa şi Direcţia de Sănătate
Publică Constanţa există o colaborare foarte strânsă,
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reprezentanţii  Direcţiei  realizând  un  supracontrol
asupra  monitorizării  calităţii  apei  potabile.  Astfel,
inspectorii D.S.P. recoltează probe din toate sursele de
apă, dar și de la nivelul rețelelor de distribuție,
probe pe care le analizează în laboratoarele proprii.
Sistemul  de  distribuție  apă  potabilă,  operat  de
societatea noastră, este un sistem închis, aflat sub
presiune, ce nu are nicio legătura cu ploile sau cu
mediul exterior.

În aceste condiții, asigurăm toţi abonaţii RAJA Constanţa că
apa potabilă pe care o consumă din sistemul de alimentare al
societăţii este de calitate, în conformitate cu prevederile
legale din punct de vedere chimic, fizic, bacteriologic şi
microbiologic. Toţi cei care doresc să obţină informaţiile
privind calitatea apei, se pot adresa oricând S.C. RAJA S.A.
Constanţa, dar şi Direcţiei de Sănătate Publică Constanţa,
care  monitorizează  permanent  calitatea  apei  livrată  de
societate.

Chirurgie  pediatrică  la
Spitalul municipal Mangalia
27 mai 2016 11:24
Pacienţii Spitalului municipal Mangalia vor putea beneficia,
în curând, de serviciile unui medic specialist în chirurgie
pediatrică.  Potrivit  declaraţiilor  managerului  unităţii
medicale,  dr.  Liviu  Mocanu,  în  prezent  există  discuţii
avansate pentru stabilirea unei colaborări, în acest sens.
„Este  foarte  important  pentru  Mangalia  şi  zona  de  sud  a
judeţului  Constanţa  să  avem  o  astfel  de  specializare  la
spitalul nostru”, a explicat dr. Mocanu. El a mai spus că la
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spitalul Mangalia va fi adus, în cursul acestei veri, încă un
medic chirurg, care va opera prin procedura laparoscopică.
„Totodată,  suntem  în  procedura  de  finalizare  a  amenajării
noului Compartiment de neurologie, care va avea 15 paturi şi
va fi situat la etajul 4 al Corpului B. Mai trebuie doar să
angajăm asistentele. Avem deja trei medici neurologi”, a mai
spus directorul spitalului. Potrivit declaraţiilor sale, până
la jumătate lunii iunie va fi scos la concurs încă un post de
medic anestezist, obiectivul fiind acela de înfiinţare a unei
linii  de  gardă  pe  această  specializare.  „În  cursul  lunii
viitoare, numărul de medici va creşte prin venirea unui nou
medic neonatolog şi avem în intenţie să aducem încă un medic
ortoped  pentru  a  putea  asigura  gărzile  pe  această
specializare”,  a  explicat  dr.  Liviu  Mocanu.

Zilele  Şcolii  „Gala
Galaction”
27 mai 2016 11:24
 

26.05.2016, ora 11:00

„LES BOURGEONS DE PRINTEMPS” – Concurs de Limbă franceză –
Corpul B/Str. Oituz nr. 2

COORDONATOR: prof.Viorica GHERGHINOIU, prof. Erhan CHIAMIL

 

26.05.2016, ora 11 :00

„FLASH MOB – Constantin Brâncuși”, Școala Gimnazială “Gala
Galaction”- Corpul B/Str. Oituz nr 2
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COORDONATOR:prof.Andreea RUSU

 

27.05.2016, ora 10 :00

„CROSUL  Galactian  –  Gala  30”,  Școala  Gimnazială  “Gala
Galaction”-  Corpul  B/Str.  Oituz  nr  2

COORDONATOR: prof.Maria CRISTIAN, prof. Constantin ZELCA

 

01.06.2016

„Detectivii frumosului” – concurs grafică, desen, fotografie,
pictură  –  expoziție,  Școala  Gimnazială  “Gala  Galaction”-
Corpul A/Sos. Constanței, nr 27

COORDONATOR: ppîp. Adina Bureață

 

01.06.2016

„ATELIERUL  BRÂNCUȘI”  –  concurs  de  grafică,  desen,  colaj,
pictură,  modelaj  –  expoziție,  Școala  Gimnazială  “Gala
Galaction”

COORDONATORI: prof.Ancuța IACOB, prof. Elena-Luminița CÂRSTEA

 

01.06.2016

„Concursul  MEȘTEȘUGAȘUL,  pasiune  și  îndemânare”,  Școala
Gimnazială “Gala Galaction”- Corpul A/Sos. Constanței, nr 27

COORDONATOR: ppîp Adina Munteanu, ppîp Elfride Chiriac, ppîp
Adriana Dobre, ppîp Mihaela Voroneanu

 



03.06.2016

Flash  mob„Zâmbește  și  dăruiește”,  Școala  Gimnazială  “Gala
Galaction”- Corpul A/Sos. Constanței, nr 27

COORDONATOR:  ppîp  Aura  Dumitru,  ppîp  Nila  Chiriac,  ppîp
Georgiana Simionov, înv. Rada Șerban

 

10.06.2016  ora 10:00

CUPA TRANSMISIBILĂ “GALA GALACTION ” fotbal și handbal, Școala
Gimnazială “Gala Galaction”- Corpul B/Str. Oituz nr 2

COORDONATOR:  prof.  Maria-Eugenia  CRISTIAN,  prof.  Constantin
ZELCA

Premierea 12.06.2016, ora 10.00

CONCURSUL de creație literară „GALACTEEA”,CAER 628, la clasele
IV-VIII, ediția a XVI-a, Școala Gimnazială “Gala Galaction”-
Corpul B-C/Str. Oituz nr 2

COORDONATORI: prof.Elena PETCU,  prof. Violeta LICA

16.06.2016, ora 18:00

„GALA GALACTIENILOR DE 5 STELE” predarea cheii și întâlnire cu
absolvenții școlii noastre, Centrul cultural Euxin

COORDONATOR: dir. Adriana POPESCU

17.06.2016

„GALA 30” revista ediției aniversare, Școala Gimnazială „Gala
Galaction”

COORDONATOR: prof. Violeta LICA, prof. Anișoara FEFEA

 



 

Cuşti de pescuit descoperite
în  Marea  Neagră,  în
apropierea  epavei  de  la
Costineşti
27 mai 2016 11:24
Poliţiştii de frontieră din cadrul Grupului de Nave Mangalia –
Garda de Coastă  au depistat, abandonate în Marea Neagră, 71
de unelte de pescuit industrial.

În  data  de  24.05.2016,  în  jurul  orei  11:00  poliţiştii  de
frontieră din cadrul Grupului de Nave Mangalia au efectuat o
misiune pe Marea Neagră cu o ambarcaţiune din dotare, în urma
căreia au descoperit, la aproximativ 200 metri de epava de la
Costineşti, o baliză improvizată nesemnalizată de care erau
ancorate 71 de unelte de pescuit industrial (cuşti metalice de
pescuit).

Poliţiştii  de  frontieră  au  ridicat  în  vederea  confiscării
dispozitivele  de  pescuit  industrial,  în  valoare  totală  de
1.775 lei, în acestea neexistând captură de peşte.

În cauză, poliţiştii de frontieră efectuează cercetări sub
aspectul săvârşirii infracţiunii de ,,pescuit cu alte unelte
sau scule neautorizate”, faptă prevăzută şi pedepsită de art.
64  din  O.U.G.  23/2008,  cu  modificările  şi  completările
ulterioare.
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Percheziţii  la
contrabandiştii cu ţigări din
Mangalia
27 mai 2016 11:24
La data de 24.05.2016, poliţiştii din cadrul Serviciului de
Investigare a Criminalităţii Economice cu sprijinul celor din
cadrul  Poliţiei  municipiul  Mangalia  şi  a  luptătorilor
Serviciului pentru Acţiuni Speciale au efectuat 11 percheziţii
domiciliare,  ocazie  cu  care  au  fost  identificate  şi
indisponibilizate  33400  de  ţigări  netimbrate.  În  cauză
poliţiştii  au  reţinut  pe  bază  de  ordonanţă  un  bărbat,  în
vârstă de 33 de ani, din municipiul Mangalia urmând a fi
prezentat  instanţei  de  judecată  cu  propunere  de  arestare
preventivă. Totodată, alte 9 persoane sunt cercetate în stare
de libertate pentru săvârşirea infracţiunii de contrabandă cu
ţigări.

Elevii callatieni, consiliaţi
în  carieră,  în  cadrul
proiectului  judeţean
„Încotro!  Ai  nevoie  de  o
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busolă?”
27 mai 2016 11:24
In perioada noiembrie 2015- mai 2016,  59 de elevi din clasele
VIII A și VIII B de la  Liceul Teoretic „Callatis”  au
participat la proiectul „Încotro! Ai nevoie de o busolă?“

Aflat la a V-a ediţie, proiectul  educaţional este implementat
de  Centrul  Judeţean  de  Resurse  și  Asistenţă  Educaţională
Constanţa, în parteneriat cu 32 de unităţi școlare din judeţul
Constanţa.

Scopul  proiectului  a  constat  în  dezvoltarea  competenţelor
anteprenoriale  ale  elevilor  din  clasele  terminale  prin
identificarea  traseului  optim  școlar  și  profesional  în
relaţionarea cu factorii de personalitate.

În Liceul Teoretic Callatis, proiectul a fost coordonat de
profesor  psiholog  Carmen  Faliboga  în  echipă  cu  profesorii
diriginţi Simona Gherfi și Teodor Crăciunescu.

„Prin  activităţile  de  orientare  școlară  și  profesională
propuse în cadrul proiectului am urmărit creionarea pentru
fiecare elev a unui traseu educaţional potrivit, raportându-ne
permanent  la  posibilităţile  individuale  ale  copiilor  şi
exigenţele profesiilor , la aspiraţiile acestora şi nevoile
societăţii“,  ne+a  declarat  psiholog  Carmen  Faliboga,
coordonatorul  proiectului.

Scrisoarea  unui  cetăţean  al
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Mangaliei,  adresată
primarului Cristian Radu
27 mai 2016 11:24
„Stimate domnule primar Radu Cristian,

Sunt locuitor al acestui oraș. Pentru mine, Mangalia înseamnă
„acasă”. Sunt una dintre acele persoane care, acum 4 ani, a
avut încredere în dumneavoastră și care, prin votul meu, v-a
mandatat să aveți grijă de noi și de oraș. Fac parte din
categoria acelor persoane pe care le-ați dezamăgit și care
acum își vor orașul înapoi.

Afirmați că „vă chinuiți să faceți proiecte”, să modernizați
orașul, și că „se distruge noaptea ce se construiește ziua”.
Însă nicăieri nu spuneți dacă le faceți și corect.

Așa că am să fac o scurtă analiză a lucrărilor făcute în
ultimii 4 ani, pe rând:

 

Proiectul numărul 1:  „Parcul Evergreen”

Acest  proiect  și-a  căpătat,  prin  opiniile  cetățenilor  din
Mangalia,  un  renume  nedorit,  dar  care  reflectă  un  adevăr
trist: Parcul Never Green.

Acest proiect are un grav defect ascuns, lucru nepermis de
legislația în domeniu și care trebuie constatat conform legii.

Defectul este reprezentat de platforma de beton a fostului
COMCM,  precum  și  de  straturile  inferioare  ale  acesteia
(destinate traficului greu), care nu au fost scoase. Grav este
și faptul că proiectul nu face nicio referire la acest viciu
ascuns.

Motivul invocat pentru neglijarea acestei probleme: s-ar fi
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pierdut timp prețios cu demolarea platformei și parcul n-ar
mai fi fost inaugurat în campania electorală. Deci se știa de
platformă, dar a fost ascunsă „sub preș”.

Din cauza acestei neglijențe, orașul se va alege cu un parc
care va fi costat milioane de euro și în care nu vor crește
niciodată copaci, arbuști!

Unde ar trebui să-și înfigă copacii rădăcinile? În beton? Dacă
vreodată și-a făcut cineva speranțe că, în câțiva ani, ne vom
plimba prin parc la umbra pomilor, mare greșeală a făcut!

Am  observat  cu  stupoare  că,  din  dorința  gratuită  de  a
impresiona  oamenii  cu  acest  parc,  se  plantează  copaci  și
arbuști fie în mijlocul iernii, fie în luna mai, când aceștia
sunt în faza de vegetație. Orice gospodar știe că se plantează
doar  toamna,  iar  studiile  de  specialitate  confirmă  acest
lucru. Rata de succes ca să se „prindă” în altă perioadă este
de sub 10%. În acest sens, aș vrea să văd și eu studiul de
specialitate care justifică plantarea pomilor iarna, primăvara
sau vara.

 

Eu, ca mulți alții, când spun parc mă gândesc automat la pomi,
la vegetație și mai puțin la betoane. Din acest punct de
vedere se poate concluziona că acest proiect este complet
compromis și că este o bătaie de joc cu bună știință, la
adresa locuitorilor acestui oraș.

 

Am o mare nelămurire și în ceea ce privește fondurile pentru
plata realizări parcului, ținând cont că prin bugetul local vi
s-a alocat o sumă mult mai mică decât cea prezentată. Dar
chestiunea aceasta o voi discuta, mai pe larg, cu altă ocazie.

Proiectul numărul 2 – „Aleea Teilor”

Proiectul  cumulează  o  grămadă  de  „minunății”.  Cea  mai



supărătoare o constituie zidul care obturează vizibilitatea
spre mare și care, inițial, avea 1.10-1.20 m de la cota finită
a pavimentului, lucru pe care mi l-a confirmat, la momentul
respectiv, șeful de șantier de la acea dată.

Când oamenii au început să pună întrebări cu privire la acest
zid, ați răspuns așa: „zidul va avea doar 80 de cm”, ”este
impus de Uniunea Europeană ca parapet de protecție„ și este 
„măsură pentru a preveni surparea taluzului”.

Spre informarea dumneavoastră, pentru că presupun că nu i-ați
mințit voit pe locuitorii orașului, vă aduc la cunoștința
următoarele:

De când Romania a devenit membră a Uniunii Europene,1.
toți  proiectanții  au  fost  obligați  să-și  însușească
noile norme, iar acestea nu prescriu nicăieri că un
parapet de protecție trebuie să fie neapărat un zid.
Acel  taluz  nu  avea  nevoie  de  consolidare.  Este2.
stabilizat  de  suficienta  vegetație  perenă,  pentru  a
împiedica orice surpare.
Consolidarea unui taluz se face la baza acestuia, nu la3.
vârf, în caz contrar se surpa cu tot cu consolidare.
Consolidarea se face sub pământ, nu deasupra lui.4.

 

Acestea fiind spuse, să trecem la momentul în care se dă
„directiva” de a se retușa zidul prin tăiere.  

După  montarea  pavimentului  de  granit,  s-a  observat  că
minunăția de zid este strâmb din turnare! În locul unei linii
drepte,  pe  teren  s-a  realizat  o  linie  șerpuită,  care  nu
seamănă deloc cu proiectul. Măsura reparatorie dispusă (de
către  cine?)  a  fost  demolarea  și  refacerea  porțiunilor
neconforme – și aceasta după montarea pavimentului.

Dincolo de ridicolul situației, este discutabilă competența
executantului care avea datoria să se asigure de liniaritatea



zidului înainte de a trece la faza următoare!

În aceasta chestiune doar jurnalul de șantier poate oferi
răspunsurile necesare.

Pe banii cui toată această „distracție”? Pe ce criterii ați
ales executantul lucrării?

Dacă sunteți transparent în decizii, de ce nu dați numele
celor ce-au greșit și nu indicați măsurile pe care le-ați luat
în urma constatării acestor greșeli?

Proiectul numărul 3 – „Callatis – istorie la malul mării”

Aici am rămas fără cuvinte. Vă spun, de la început, că am
urmărit ședințele Consiliului Local și, chiar dacă n-am avut
și documentele de ședință, am putut să-mi fac o bună idee
despre ceea ce se întâmplă. Așa că vă întreb: de ce nu ieșiți
public  în  fața  noastră  să  ne  spuneți  în  ce  procent  este
executată această lucrare și să precizați dacă cei care se
ocupă  de  această  lucrare  au  (sau  nu)  vreo  competență  în
domeniu? Rezultatul dezastruos al acestui „mic” amănunt numit
competența îl vedem cu toții când privim peste gard la cele
două șantiere.

Modernizarea orașului prin „minunăția” de la sensul giratoriu
„mare”.

Sunt curioasă dacă v-ați dumirit, într-un final, ce ați făcut
acolo: s-a pornit de la „coloane specifice Cetății Callatis”,
apoi s-a trecut la „coloane grecești” și, într-un final, la
„templu roman”.

Proiectul este secret, ca toate celelalte, dar am găsit câteva
imagini cu ceea ce ar fi trebuit să fie rezultatul final.
Observ că cel ce a făcut respectiva lucrare a îmbinat cele
doua tipuri de coloane, doric si ionic. Adică stil eclectic,
nicidecum specific perioadei antice.

În  realitate,  la  sensul  giratoriu  nu  există  niciunul  din



tipurile de coloane cunoscute, acolo înălțându-se falnic niște
stâlpi  rotunzi  de  beton,  cu  niște  capiteluri
supradimensionate, care nu respectă cu nimic arhitectura veche
a cetății.

Singura structură circulară similară, din antichitate, din a
cărei inspirație pot doar să presupun că provine lucrarea
respectivă,  este  tholosul.  Tholosul  are  origini  antice
grecești și a fost preluat, în timp, și de alte civilizații,
dar nu a fost niciodată găsit la Cetatea Callatis. Funcțiunea
predominantă, pentru tholosuri de dimensiunea celui realizat,
era aceea de construcție funerară. Sinistru!

Proiectul dumneavoastră de suflet – spațiile verzi.

Ați îndepărtat „boscheții” de pe marginea drumurilor pe motiv
că „sunt inestetici”… Dar nu ne spuneți și cum au ajuns în
aceasta stare: orice lucru care nu este întreținut devine
inestetic.

Acest gard viu avea un dublu rol: izola fonic și împiedica
praful să intre în locuințele noastre. Toți avem mai mult praf
în case după această operațiune.

Și dacă, în cazul gardului viu, să spunem că ați avut ceva
argumente,  cu  pomii  ce  ați  avut?  De  ce  trebuia  să  fie
distruși?

Încă mă mai plimb prin oraș tot căutând cei 1000 de pomi
pereni plantați – conform declarației domnului Angelescu.

Poate ne lămuriți exact unde au fost plantați, pentru că noi,
locuitorii acestui oraș, nu reușim să-i identificam.

Sensul giratoriu „mic” – unde avem de-a face cu o mare gluma
și o mică bulină de care să ne împiedicăm,

și

„Triunghiul”  de  la  intersecția  străzii  Oituz  cu  Strada



Portului – un adevărat atentat la siguranța în circulație!

Așa se întâmplă când lucrările se fac din birou. Dacă s-ar fi
venit pe teren, s-ar fi văzut că, pe partea stângă, există o
clădire care obturează vizibilitatea. Așa că zilnic, ca mulți
alții, sunt nevoită să ies cu mașina jumătate în șosea ca să
mă pot asigura. Și aceasta la modul: „Dă, Doamne, să nu treacă
vreunul cu viteză mare că praf mă face!”

…

Probabil vor sări mulți să spună: „dacă nu se face nu-i bine,
dacă se face, iar nu-i bine”.

Nu  sunt  cârcotașă,  doar  cer  responsabilitate.  Vreau  ca
lucrurile să fie făcute corect, pentru că și eu plătesc taxe
și impozite.

Oare cer mult, domnule primar?

Având în vedere ceea ce tocmai am enumerat mai sus și având în
vedere că brusc acordați atenție locuitorilor Mangaliei, în
ultimele două săptămâni, am speranța că vă veți face timp să
oferiți câteva explicații”.

Alina Balea

Aducerea  investitorilor
străini  la  Mangalia,  o
himeră,  îngenuncherea
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agenților economici locali, o
realitate alarmantă!
27 mai 2016 11:24
2012. Început plin de speranță, avânt, nerăbdare și dorință de
schimbare după un mandat presărat cu scandaluri (dizolvarea
Consiliului  Local,  ședințe  cu  scântei,  printre  altele),
delăsare  (proiecte  abandontate)  și  plătit  polițe  (amenzi,
amenințări)  model  Tusac.  Printre  cei  mai  interesați  de
relansare și căpătare a unei doze vitale de Oxigen s-au aflat
agenții economici locali, dar și cei din alte zone care sperau
să pună bazele unor afaceri în sudul litoralului.

Tocmai  de  aceea,  toate
speranțele  agenților  economici
au  fost  puse  în  brațele  noii
administrații,  înfiripate  în
2012,  care  s-a  grăbit  să  le
promită  sprijin  și  liniște.

În  acest  sens,  au  fost  organizate  mai  multe  întâlniri  cu
oamenii de afaceri din oraș, cu investitorii din turism, s-au
creat regulamente cu măsuri și sancțiuni stricte pentru cei
care ar fi încercat să acționeze în defavoarea stațiunilor de
interes național care aveau și încă au nevoie de reabilitare
și șlefuire.

Optimismul plutea în aer, proiectele de modernizare a orașului
și  zonelor  turistice  erau  așteptate  cu  nerăbdare,  la  fel
realizarea unei agende de evenimente cultural-artistice menite
să atragă un număr cât mai mare de turiști. De asemenea, se
spera  că  activitățile  de  agrement,  de  creare  a  unor
posibilități de destindere, altele decât plimbările pe faleză,
băile de soare și spectacolele cu manele, vor apărea și vor fi
promovate insistent.
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Au urmat inspecțiile prin stațiuni, la care au participat
edilul, unii consilieri locali, dar și o armată de funcționari
publici care aveau misiunea de a nota problemele găsite pe
teren,  cu  scopul  logic  de  a  fi  rezolvate.  Agendele
funcționarilor s-au umplut, numai că, încet-încet, timpul a
trecut, iar neregulile și necesitățile consemnate au rămas pe
hârtie.

Visul ieșirii din impas părea și mai aproape de concretizare 
o dată cu venirea la Primăria Mangalia a unor funcționari și
investitori din Israel, Cipru și Turcia. Mai mult, primarul
ne-a dat asigurări că vor fi deschise făbricuțe la Mangalia,
că vor fi create locuri de muncă, și că cei mai interesați
sunt  afaceriștii  din  orașul  Karmiel.  Potrivit  declarației
edilului, orașul Karmiel (Israel) ”are 50.000 de locuitori și
110 fabrici funcționale, iar în curând înfrățirea cu Mangalia
va conduce la deschiderea unor microîntreprinderi în sudul
litoralului”.

Timpul a trecut, dar nu și-a făcut apariția nicio fabrică, nu
s-a creat niciun loc de muncă și n-a existat nicio preocupare
pentru relansarea turismului din sudul litoralului.

 

Firmele mici, ”ajutate” să-și închidă porțile

 

Dimpotrivă, declinul s-a instalat cu repeziciune, astfel că în
toate  sezoanele  estivale  care  au  trecut  le-am  oferit
turiștilor  trotuare  denivelate,  buruieni  cât  hotelurile,
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șantiere în lucru inestetice și zgomotoase, praf în cantități
industriale,  evenimente  artistice  slabe  sau  neanunțate  din
timp,  motiv  pentru  care  au  reunit  un  număr  infim  de
spectatori.

Deoarece investesc în turismul din stațiuni, creează locuri de
muncă, fie și temporar, hotelierii au semnalat, în fiecare an,
primarului Mangaliei lipsa infrastructurii, prezența spațiilor
verzi neîngrijite, iluminatului public precar, numai că în loc
să primească înțelegere și sprijin, s-au trezit cu un potop de
critici și acuze. Mai mult decât atât, agenții economici s-au
trezit amendați, li s-au impus taxe mari și li s-au împărțit
tot felul de avertismente.

La ședința de bilanț a sezonului estival 2015, discuțiile în
contradictoriu dintre întreprinzători și autorități au atins
apogeul.  Deși  venit  în  calitate  de  invitat  al  Bursei  de
Turism, edilul Cristian Radu a prezentat, cum altfel, decât pe
un ton răstit, o situaţie a hotelurilor din staţiuni, dar şi a
gradului de încasare a taxelor şi impozitelor de la agenţii
economici.  Agenții  economici  au  fost  apostrofați  că  nu-și
plătesc datoriile, iar în privința problemelor semnalate s-a
spus, senin, că Primăria nu le poate rezolva pe toate!

În  replică,  reprezentanții  Federației  Patronatelor  din
Turismul Românesc (FPTR)

Mohamad Murad, președinte, Nicolae Bucovală, prim-preşedinte,
Nicu  Moroianu  şi  Virgil  Stancu,  vicepreşedinţi,   i-au
reamintit, ferm, edilului lipsa de implicare în revigorarea
stațiunilor unde investesc milioane de euro pentru turismul
din zonă, dar și promisiunile neîndeplinite care le-au fost
împărțite cu generozitate în fiecare an.

Discuții aprinse între aceiași protagoniști au avut loc și la
o  recentă  ședință  a  Consiliului  Local,  când,  regretabil,
investitorii au rămas tot cu revolta, dovadă că și acest sezon
2016 va sta sub semnul indiferenței autorităților.



Și  mai  grav,  deși  cerute  de  către  investitori,  situația
banilor încasați din taxele speciale ( de liniște, promovare
și cea verde), cât și situația privind modul în care aceștia
au  fost  utilizați  pentru  stațiuni,  nu  au  fost  niciodată
prezentate de către primar. Și întâmplarea face, că sumele
încasate nu au fost deloc mici, numai că s-a preferat ca
stațiunile să poarte în continuare haina ponosită a nepăsării.

Mai mult decât atât, taxele mari, amenzile usturătoare și
lipsa infrastructurii au dus la închiderea multor societăți
mici care asigurau traiul a sute de familii.

Este halucinantă strategia de sufocare a firmele din Mangalia,
care contribuie, atât cât pot, la salvarea de la colaps a
economiei  municipiului,  în  condițiile  în  care  numărul
șomerilor este în creștere, posibilitățile de găsire a unui
loc de muncă sunt aproape nule, iar șansa deschiderii unor
făbricuțe este irealizabilă, în acest context de respingere a
oricărui sprijin din partea autorităţilor locale.

Însă în timp ce firmele din Mangalia fie trag targa pe uscat,
fie s-au ales cu punga pe cap, cele cu sedii în alte zone din
județ sau din țară au obținut, și încă obțin, tot ajutorul
necesar pentru a prospera.

Și atunci, nu putem să nu ne întrebăm de ce atâta dispreț la
adresa  acestui  oraș,  de  ce  atâta  sfidare,  de  ce  atâta
răutate?! Și mai uluitoare este aparenta grijă față de urbe,
concretizată prin dorința de a o mai conduce și în următorii
ani, cu toate că timpul a demonstrat că cele care au dominat
au  fost  blocajul,  amenințarea,  sancționarea  și  invocarea
trecutului.



Primele  incidente  de
campanie: zidul de pe faleză
şi  pereţii  unor  blocuri,
inscripţionaţi  cu  sloganuri
anti-primar
27 mai 2016 11:24

Campania  electorală  care,  la
Mangalia, se anunţa una lipsită
de incidente, iată că începe să
ia o turnură ceva mai animată.
În  noaptea  de  21-22  mai,
persoane  rămase  neidentificate,
au  inscripţionat  mai  multe
obiective  din  localitate:

peretele unui bloc aflat în imediata vecinătate a Casei de
Cultură, un imobil din zona Căminelor DMHI, dar şi celebrul
zid care, la ora actuală, se ridică pe faleza din localitate.
Toate cele trei mesaje au fost îndreptate împotriva actualului
primar al Mangaliei, Cristian Radu.

Potrivit şefului Poliţiei Locale Mangalia, Mihai Angelescu,
actele de vandalism au fost îndreptate împotriva primarului în
funcţie, Radu Cristian, cazul fiind preluat de către Poliţia
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Naţională, în vederea continuării cercetărilor.

În cazul în care vor fi descoperiţi, cei vinovaţi de aceste
manifestări  vor  fi  sancţionaţi  potrivit  legii:  „Pe  legea
privind liniştea şi ordinea publică se pot da amenzi de la 100
de lei la 500 de lei. Având în vedere că este, însă, vorba
despre vandalizarea domeniului public, vorbim deja despre un
caz penal”, ne-a declarat Mihai Angelescu.

În cursul acestei zile, două dintre aceste mesaje au fost
şterse, însă cel de pe zidul de pe faleză poate fi, încă,
văzut, de localnici şi turişti.
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Zilele galactiene, la cea de
a  XVII-a  ediţie.  Iată
programul activităţilor!
27 mai 2016 11:24
22 mai, orele 10.30

„JURNAL  –  MĂRTURII  ȘI  FOTOGRAFII  ETNOGRAFICE”  –  Proiect
internațional înscris în CAEN 2016 la poziţia 26 – SIMPOZION –
Concurs, Sala „Ambasador”

COORDONATORI: prof. Ramona BUZEA, prof. Adriana POPESCU

26.05.2016, ora 11:00

„LES BOURGEONS DE PRINTEMPS” – Concurs de Limbă franceză –
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Corpul B/Str. Oituz nr. 2

COORDONATOR: prof.Viorica GHERGHINOIU, prof. Erhan CHIAMIL

26.05.2016, ora 11 :00

„FLASH MOB – Constantin Brâncuși”, Școala Gimnazială “Gala
Galaction”- Corpul B/Str. Oituz nr 2

COORDONATOR:prof.Andreea RUSU

27.05.2016, ora 10 :00

„CROSUL  Galactian  –  Gala  30”,  Școala  Gimnazială  “Gala
Galaction”-  Corpul  B/Str.  Oituz  nr  2

COORDONATOR: prof.Maria CRISTIAN, prof. Constantin ZELCA

01.06.2016

„Detectivii frumosului” – concurs grafică, desen, fotografie,
pictură  –  expoziție,  Școala  Gimnazială  “Gala  Galaction”-
Corpul A/Sos. Constanței, nr 27

COORDONATOR: ppîp. Adina Bureață

01.06.2016

„ATELIERUL  BRÂNCUȘI”  –  concurs  de  grafică,  desen,  colaj,
pictură,  modelaj  –  expoziție,  Școala  Gimnazială  “Gala
Galaction”

COORDONATORI: prof.Ancuța IACOB, prof. Elena-Luminița CÂRSTEA

01.06.2016

„Concursul  MEȘTEȘUGAȘUL,  pasiune  și  îndemânare”,  Școala
Gimnazială “Gala Galaction”- Corpul A/Sos. Constanței, nr 27

COORDONATOR: ppîp Adina Munteanu, ppîp Elfride Chiriac, ppîp
Adriana Dobre, ppîp                 Mihaela Voroneanu



03.06.2016

Flash  mob„Zâmbește  și  dăruiește”,  Școala  Gimnazială  “Gala
Galaction”- Corpul A/Sos. Constanței, nr 27

COORDONATOR:  ppîp  Aura  Dumitru,  ppîp  Nila  Chiriac,  ppîp
Georgiana Simionov, înv. Rada Șerban

10.06.2016  ora 10:00

CUPA TRANSMISIBILĂ “GALA GALACTION ” fotbal și handbal, Școala
Gimnazială “Gala Galaction”- Corpul B/Str. Oituz nr 2

COORDONATOR:  prof.  Maria-Eugenia  CRISTIAN,  prof.  Constantin
ZELCA

Premierea 12.06.2016, ora 10.00

CONCURSUL de creație literară „GALACTEEA”,CAER 628, la clasele
IV-VIII, ediția a XVI-a, Școala Gimnazială “Gala Galaction”-
Corpul B-C/Str. Oituz nr 2

COORDONATORI: prof.Elena PETCU,  prof. Violeta LICA

16.06.2016, ora 18:00

„GALA GALACTIENILOR DE 5 STELE” predarea cheii și întâlnire cu
absolvenții școlii noastre, Centrul cultural Euxin

COORDONATOR: dir. Adriana POPESCU

17.06.2016

„GALA 30” revista ediției aniversare, Școala Gimnazială „Gala
Galaction”

COORDONATOR: prof. Violeta LICA, prof. Anișoara FEFEA

 

 



ALDE  solicită  public  scuze
primarului  Radu  pentru
acuzele  aduse  membrilor
formaţiunii
27 mai 2016 11:24

Comunicat de presă
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rât actele de vandalism săvârşite asupra domeniului public. Îi
solicitam domnului primar Radu Cristian, precum și șefului
Poliției  Locale  să  pună  de  urgență  la  dispoziția  opiniei
publice înregistrările celor 400 de camere ale sistemului de
supraveghere video, plătit din banii cetățenilor Mangaliei.
Este  momentul  ca  acest  proiect  atât  de  lăudat  de  actuala
administrație  locală  și  pentru  care  s-au  cheltuit  sume
importante, să-și arate utilitatea.

Îi solicitam de asemenea domnului primar Radu Cristian să
prezinte  public  responsabilii  cu  paza  șantierului  Aleea
Teilor, pe care se află materiale scumpe, plătite din banii

http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2016/05/zis.jpg


locuitorilor Mangaliei, scule si utilaje, precum și măsurile
întreprinse împotriva acestora. Este greu de crezut că un
asemenea act de vandalism a putut avea loc fără implicarea
celor care ar trebui să fie responsabili cu paza acelei zone.

Totodată îi cerem primarului Municipiului Mangalia să-și ceară
public scuze, în nume personal precum și în numele echipei
domniei sale pentru acuzele pe care le-au adus membrilor ALDE
în spațiul virtual referitor la acest incident. Țin pe această
cale să-i amintesc domnului primar că, în 2012, făceam parte
din  aceeași  echipă  și  nu  am  uitat  cum  își  tăia  singur
bannerele pentru a se victimiza. Îi solicitam să înceteze cu
aceste tehnici de victimizare, dezinformare și manipulare și
să avem o campanie constructivă, bazată pe respect, proiecte
și soluții pentru orasul Mangalia.
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, la Venus, vom avea o dubla competiţie, în aceeaşi zi: ETU
Balkan Championship şi Callatis NoStress Triathlon, care va
reprezenta şi deschiderea circuitului 140 de bătăi pe minut
Romanian Triahlon Series.

ETU Balkan Championship va deschide „balul“ cu sportivi de
elită din mai multe ţări, pentru ca, apoi, să se desfăşoare
Callatis NoStress Triathlon.

Aflat deja la a 6-a ediție la mare, NO STRESS TRIATHLON va
oferi, în deschiderea unui nou sezon turistic la malul mării,
o  nouă  provocare  amatorilor  de  mișcare:  înot  în  mare,  în
dreptul  Hotelului  Perla  Venusului,  traseu  de  bicicletă  –
SPRINT (4 ture) şi OLIMPIC (8 ture) şi alergare pe asfalt, pe
Cordonul Saturn Venus. Tura de alergare are 2,5 km şi se vor
face 2 ture la Sprint, respectiv 4 ture pentru Olimpic.

Program:

Ora  09:00  –  START  Callatis  NoStress  Balkan  Championship,
SPRINT. Participa sportivii de elita din: România, Grecia,
Turcia, Croatia, Serbia, Bulgaria, Ucraina.

Ora 11:30 – START Callatis NoStress Triathlon Şosea:

–  Etapa  2  din  Circuitul  National  de  Triathlon  de  Sosea
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sustinut de FRTRI si 140 batai pe minut;

–  Categorii  distincte:  SUPER  LIGA/  AMATORI/PRIMUL  meu
triathlon

– Distante: SPRINT (750/20/5) sau OLIMPIC (1500/40/10)

–  Locul  perfect  sa  debutezi  in  triathlon,  prin  categoria
speciala „Primul meu triathlon ” – competitie intre debutanti

– Traseu de bicicleta inchis circulatiei;

–  Individual  (masculin,  feminin)  si  stafeta  (masculin,
feminin, mixt, corporate, family).

http://frtri.ro/
http://www.fundatiaemag.ro/proiecte/140-de-batai-pe-minut/
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